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BROI.0012.1.7.2017 

 

 

 

Protokół nr 24/18 

z posiedzenia Komisji Administracji, Bezpieczeństwa 

i Porządku Publicznego Rady Powiatu we Włocławku  

 z dnia 8 lutego 2018  roku 

 

 

1. Otwarcie obrad Komisji. 

 

W dniu 8 lutego 2018  roku o godzinie 12:00 
 

Przewodniczący Komisji Administracji, 

Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego Pan Piotr Stanny dokonał otwarcia obrad Komisji, powitał 

wszystkich członków Komisji i zaproszonych gości, którzy przyjęli zaproszenie w osobach Pana 

Lecha Chymkowskiego - Naczelnika Biura Rady i Ochrony Informacji,   Pana Piotra Krygiera – 

Naczelnika Wydziału Zarządzania, Administracji i Bezpieczeństwa.   

 

2. Stwierdzenie quorum.  

 

Na podstawie listy obecności Przewodniczący Komisji stwierdził, że w obradach uczestniczą 4 

osoby, co wobec ustawowego składu Komisji, liczącego 5 osób stanowi wymagane quorum. 

 

Lista obecności członków Komisji stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

Lista zaproszonych gości stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 

 

3. Przyjęcie porządku obrad.  

 

Przewodniczący Komisji poinformował, że wraz zawiadomieniem o posiedzeniu Komisji 

Administracji, Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego członkowie komisji otrzymali porządek 

obrad. Przewodniczący Komisji odczytał treść proponowanego porządku obrad: 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie obrad Komisji. 

2. Stwierdzenie quorum.  

3. Przyjęcie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu nr 23/17 z posiedzenia Komisji Administracji, Bezpieczeństwa 

 i Porządku Publicznego z dnia  30 listopada 2017 roku. 

5. Rozpatrzenie sprawozdania Starosty Włocławskiego i Prezydenta Miasta Włocławek  

z działalności Komisji Bezpieczeństwa i Porządku dla Miasta Włocławek na prawach 

powiatu i Powiatu Włocławskiego za 2017 rok.  

6. Rozpatrzenie sprawozdania z działalności Komisji Administracji, Bezpieczeństwa  

i Porządku Publicznego Rady Powiatu we Włocławku w 2017 roku 

7. Sprawy różne. 

8. Zamknięcie obrad Komisji. 

 

 Następnie Przewodniczący Komisji zapytał, czy członkowie Komisji mają uwagi do 

proponowanego porządku obrad? Wobec braku uwag Przewodniczący Komisji zapytał członków 

Komisji, kto jest za przyjęciem porządku obrad i przeprowadził procedurę głosowania. 

Wyniki głosowania: 

Za-4 

Przeciw-0 

Wstrzymało się -0 

Przewodniczący Komisji   stwierdził, że Komisja przyjęła porządek obrad. 
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Porządek obrad stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu.  

 

 

4. Przyjęcie protokołu nr 23/17 z posiedzenia Komisji Administracji, Bezpieczeństwa 

 i Porządku Publicznego z dnia 30 listopada 2017 roku. 

 

Przewodniczący Komisji zapytał członków Komisji, czy mają uwagi do projektu protokołu 

sporządzonego z ostatniego posiedzenia Komisji Administracji, Bezpieczeństwa i Porządku 

Publicznego?  

Wobec braku głosu sprzeciwu Przewodniczący Komisji stwierdził, że Komisja przyjęła protokół nr 

23/17 z posiedzenia Komisji Administracji, Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego z dnia 30 

listopada 2017 roku.  

 

5. Rozpatrzenie sprawozdania Starosty Włocławskiego i Prezydenta Miasta Włocławek z 

działalności Komisji Bezpieczeństwa i Porządku dla Miasta Włocławek na prawach 

powiatu i Powiatu Włocławskiego za 2017 rok.  

 

Przewodniczący Komisji poinformował członków Komisji, że wraz  zawiadomieniem otrzymali 

sprawozdanie Starosty Włocławskiego i Prezydenta Miasta Włocławek z działalności Komisji 

Bezpieczeństwa i Porządku dla Miasta Włocławek na prawach powiatu i Powiatu Włocławskiego 

za 2017 rok. Przewodniczący Komisji poinformował, że na dzisiejsze posiedzenie został 

zaproszony Pan Kazimierz Kaca – Starosta Włocławki, który konsekwentnie nie korzysta z 

zaproszeń. Następnie  Przewodniczący Komisji poprosił Pana Naczelnika Wydziału Zarządzania, 

Administracji, Bezpieczeństwa o przedstawienie tematu.  

Naczelnik Wydziału Zarzadzania, Administracji i Bezpieczeństwa poinformował, że zgodnie z 

przepisami ustawy o samorządzie powiatowym zostało przedłożenie Radzie Powiatu sprawozdanie 

z działalności Komisji Bezpieczeństwa i Porządku dla Miasta Włocławek na prawach powiatu i 

Powiatu Włocławskiego za 2017 rok. Komisja zrealizowała zaplanowaną tematykę. 

Odzwierciedleniem prac komisji znajduje się w przedłożonym sprawozdaniu. Ma ono zwięzły 

charakter. Jeśli członkowie komisji są zainteresowanie szerszą wiedzą na temat prac komisji to do 

wglądu są protokoły z kolejnych posiedzeń komisji. Sprawozdanie jest również publikowane w 

Dzienniku Urzędowym Woj. Kujawsko-Pomorskiego. Jeśli chodzi o merytorykę poruszaną na 

posiedzeniach komisji to znakomita większość problemów, sprawozdań, informacji w podobnej 

formie pomijając problematykę miasta Włocławek i straży miejskiej spływała do prac tejże komisji 

jak i rady powiatu w ramach tych obowiązków informacyjnych, która poszczególne inspekcje, 

straże mają wobec organu stanowiącego powiatu. Generalnie całość tej materii została 

przeprowadzona z jednym małym wyjątkiem. Naczelnik dodał, że upływa okres kadencji Komisji 

Bezpieczeństwa, przepisy są niefortunnie sformułowane w ten sposób, że nie jest synchronizowane 

z kadencyjnością organów powiatu. Będzie należało na okres kolejnych 3 lat, zgodnie z 

uregulowaniami ustawowymi, powołać nowy skład, w tym przedstawiciele rady powiatu. Stosowne 

wnioski zostały złożone.  

Przewodniczący Komisji podziękował za dodatkowe informacje do przedłożonego sprawozdania. 

Przewodniczący Komisji otworzył dyskusję. 

Na obrady przybyła Anna Kozłowska. W obradach komisji uczestniczy 5 osób.  

Wobec braku uwag Przewodniczący Komisji zapyta, kto jest za rozpatrzeniem sprawozdania 

Starosty Włocławskiego i Prezydenta Miasta Włocławek z działalności Komisji Bezpieczeństwa i 

Porządku dla Miasta Włocławek na prawach powiatu i Powiatu Włocławskiego za 2017 rok  i 

przeprowadził procedurę głosowania. 

Wyniki głosowania: 

Za-5 

Przeciw-0 

Wstrzymało się-0 
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Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że Komisja 

rozpatrzyła sprawozdanie Starosty Włocławskiego i Prezydenta Miasta Włocławek z działalności 

Komisji Bezpieczeństwa i Porządku dla Miasta Włocławek na prawach powiatu i Powiatu 

Włocławskiego za 2017 rok. 

Sprawozdanie Starosty Włocławskiego i Prezydenta Miasta Włocławek z działalności Komisji 

Bezpieczeństwa i Porządku dla Miasta Włocławek na prawach powiatu i Powiatu Włocławskiego 

za 2017 rok stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu.  

 

 

6. Rozpatrzenie sprawozdania z działalności Komisji Administracji, Bezpieczeństwa i 

Porządku Publicznego Rady Powiatu we Włocławku w 2017 roku 

 

Przewodniczący Komisji poinformował członków Komisji, że zostało przygotowane 

sprawozdanie z działalności Komisji Administracji, Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego Rady 

Powiatu we Włocławku w 2017 roku, które obejmuje wszystkie posiedzenia komisji, które odbyły 

się w roku ubiegłym. Przewodniczący Komisji stwierdził, że plan pracy, który został uchwalony 

odpowiednią uchwałą Rady Powiatu we Włocławku został zrealizowany w 100%. Przedłożone 

sprawozdanie w pełni oddaje prace komisji w roku 2017. Przewodniczący Komisji zapytał, czy 

członkowie Komisji mają uwagi bądź spostrzeżenia do przedłożonego sprawozdania? 

Wobec braku uwag Przewodniczący Komisji zapyta, kto jest za rozpatrzeniem sprawozdania z 

działalności Komisji Administracji, Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego Rady Powiatu we 

Włocławku w 2017 roku i przeprowadził procedurę głosowania. 

Wyniki głosowania: 

Za-5 

Przeciw-0 

Wstrzymało się-0 

Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że Komisja 

rozpatrzyła sprawozdanie Starosty z działalności Komisji Administracji, Bezpieczeństwa i 

Porządku Publicznego Rady Powiatu we Włocławku w 2017 roku. 

Sprawozdanie z działalności Komisji Administracji, Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego Rady 

Powiatu we Włocławku w 2017 roku stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu.  

 

6. Sprawy różne 

 

Przewodniczący Komisji zapytał członków Komisji, czy mają jakieś sprawy lub wnioski, które 

należałoby podnieść w tym punkcie? 

Wiceprzewodnicząca Komisji powiedziała, że w związku z tym, iż jest członkiem Komisji 

Administracji, Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego oraz pracownikiem Urzędu Gminy w 

Boniewie  złożyła wniosek do Pana Starosty jako Przewodniczącego Zarządu  Powiatu we 

Włocławku o rozważenie możliwości utworzenia w Boniewie punktu nieodpłatnej pomocy 

prawnej. Doświadczenie kilku lat wskazuje, że dotychczas w niektórych punktach z darmowych 

porad prawnych skorzystało niewiele osób. Były również takie przypadki, że w trakcie dyżuru nie 

udzielono żadnej porady, ponieważ nikt się nie zgłosił. Na terenie Powiatu Włocławskiego 

nieodpłatna pomoc prawna sprawowana jest wyłącznie w miastach. Zatem radna prosi o utworzenie 

punktu bądź filii punktu nieodpłatnej pomocy prawnej również na wsi. W urzędzie Gminy Boniewo 

od wielu lat prowadzona jest darmowa pomoc prawna przez radcę prawnego obsługującego gminę. 

Mieszkańcy gminy i nie tylko bardzo licznie i niemalże w każdy dzień dyżuru prawnika korzystają 

z jego pomocy. Często odbywa się to również kosztem spraw gminnych. Zezwalamy jednak na tego 

typu praktyki , bowiem są to nasi mieszkańcy, często osoby starsze, ubogie bez środka lokomocji i 

możliwości dojazdu do innych miejscowości. Ze względu na niezbyt dobre położenie gminy, bo 

odległe od większych miast i ośrodków, a także słabe połączenie komunikacyjne mieszkańcy nie 

szukają tam pomocy i najczęściej ze swoimi problemami i trudnymi sprawami przychodzą do 

tutejszego urzędu. Urząd Gminy jest gotowy przygotować pomieszczenie, aby taki punkt w 
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Boniewie został utworzony. Z tych porad korzystają starsze, biedne osoby, nie mające środka 

transportu i którym najbliżej jest dotrzeć do gminy. Wniosek taki zostanie również złożony do 

Zarządu Powiatu. 

Naczelnik Wydziału Zarzadzania, Administracji i Bezpieczeństwa poinformował, że  powiat 

wyszedł z inicjatywą, aby te punkty nieodpłatnej pomocy prawnej rozszerzyć dość znacznie. W  

poprzednich dwóch latach były 3 punkty nieodpłatnej pomocy prawnej. Utworzone na bazie 

posiadanych jednostek organizacyjnych. Były to punkty w Poradni Psychologiczno-Pedagogicznej 

w Lubieniu Kujawskim, w Poradni Psychologiczno-Pedagogicznej w Lubrańcu oraz we Włocławku 

w Powiatowym Zespole do Spraw Orzekania o Niepełnosprawności przy ul. Okrzei. Tworząc te 

punkty kierowano się bazą, która była w posiadaniu powiatu. W każdym punkcie pomoc była 

świadczona. To nie jest tak, że pomoc nie była świadczona. Były takie dni, gdzie nie udzielano 

pomocy. Statystyki są przedstawiane. Informacja Starosty Włocławskiego z realizacji przez Powiat 

Włocławski w 2017 roku zadania zleconego z zakresu udzielania nieodpłatnej pomocy prawnej 

i funkcjonowania punktów udzielania nieodpłatnej pomocy prawnej jest wpisana do planu pracy na 

rok 2018. W roku 2018 dzięki porozumieniu z Gminą Brześć Kujawski i Miastem Kowal, Gminą 

Chodecz oraz Gminą Izbica Kujawska został zlikwidowany punkt we Włocławku i przeniesiony na 

teren powiatu i do każdego punktu została dołączona filia. Zastanawiając się nad lokalizacją została 

podjęta właśnie taka decyzja, przez starostę. Należało przyjąć takie kryteria, żeby nie było 

dyskryminacji, a punkty znajdowały się we wszystkich miasteczkach. Wydaje się to rozsądne. 10 

lutego będzie wiadomo jak wygląda frekwencja w tych nowo powstałych punktach. Potrzebne jest 

zaangażowanie wszystkich ludzi dobrej woli, aby zapewnić dostęp do wiedzy. Katalog osób, 

którym ta pomoc może być udzielana  jest ograniczony. Jeśli wniosek wpłynął to naczelnik będzie 

czekał na decyzje starosty, który decyduje, gdzie mają znajdować się te punkty. Wymagałoby to 

porozumienia z Gminą Boniewo i zastanowienia się, czy jest zainteresowanie innych gmin. Od 

strony organizacyjnej przepisów prawa może to być trudne, ponieważ kreacja tych punktów 

następuje w miesiącu wrześniu –październiku. Jest to wynikiem decyzji starosty, porozumień 

podpisanych z samorządami gminnymi, warunków lokalowych, które określają konkretne przepisy 

i jest efektem zawartych porozumień z radą adwokatów z samorządem radcowskim. Jest elementem 

konkursu, wymagania organizacji pozarządowych, punkty świadczenia wpisywane są w konkretne 

umowy z radcami i adwokatami. Jeśli chodzi o wniosek pani radnej to tam nie ma rzeczy 

niemożliwych. Zmian w godzinach urzędowania już dokonywano. Pojawił się problem z 

pełnieniem dyżurów w godzinach przedpołudniowych, ponieważ nie było chętnych. Naczelnik 

wskazał na kwestie dotyczące ASF. Członkowie komisji powinni wiedzieć o tym, że Wojewoda 

wydał rekomendacje w zakresie ASF, które bardzo angażują samorządy w proces zapobiegania i 

zwalczania skutków tej choroby zakaźnej trzody chlewnej. Dziś odbywa się spotkanie 

koordynatorów tak zwanych przez Wojewodę do zwalczania tej choroby na szczeblu powiatowym. 

W rekomendacji ciężko odnaleźć podstawę prawną generalnie od zwalczania chorób zakaźnych są 

odpowiednie przepisy rangi rozporządzeń i ustawy. Generalnie zajmuje się tym Powiatowy Lekarz 

Weterynarii. Problem jest duży i wymaga współdziałania i zaangażowania wszystkich. Został 

wyznaczony koordynator. Powiat będzie pierwszym powiatem w województwie, który się spotka z 

problemem. Migracja idzie od strony Warszawy lewym brzegiem Wisły. Jest w sąsiednich 

powiatach na linii autostrady ma być taka mechaniczna granica stworzona, aby przez dziki ta 

choroba się nie rozprzestrzeniała. W ramach zarządzania kryzysowego sporo wysiłku włożono w  

sprawy związane z nadmiarem ilości wody na ciekach, na zasadzie jednego cieku na Zgłowiączce. 

Naczelnik poinformował, że na grobli w Zgłowiączce jest problem zwiększenia podtopień i 

zwiększonego stanu wody w Brześciu Kujawskim, a drugie miejsce ma w mieście Włocławek, 

które w przypadku podtopień działek próbowano obarczać służby starostwa odpowiedzialnością za 

brak informacji o nadmiarze wód przepływających przez powiatowe cieki do tego się nakłada 

problem z „Wodami Polskimi”, którzy mają zarządzać urządzeniami wodnymi i ciekami. Jest z tym 

problem, ale służby starostwa są w to mocno zaangażowane.  Będą zmiany ustawowe, które będą 

skutkować w najbliższym czasie zmianami statutu powiatu i funkcjonowania przyszłej rady. Musi 

zostać zamontowany system nagrywająco-rejestrujący sesji i to publikujący. 2 lata temu sala 

konferencyjna była remontowana i były pomysły, aby to zainstalować, ale nie zostało to 
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uwzględnione, a teraz będzie trzeba to wykonać.  

Przewodniczący Komisji zapytał, czy członkowie Komisji mają jeszcze jakieś uwagi? 

Następnie Przewodniczący Komisji poinformował, że członkowie komisji otrzymali kserokopie 

wniosku Pani Wiceprzewodniczącej Komisji skierowanego do Przewodniczącego Zarządu Powiatu 

we Włocławku. W związku z tym, że adresatem wniosku jest Starosta Włocławski i Zarząd Powiatu 

we Włocławku  i w dniu dzisiejszym Pani radna ten wniosek do zarządu złoży. Przewodniczący 

Komisji powiedział, że na dzień dzisiejszy komisja nie ma wystarczającej wiedzy, aby wypowiadać 

się „za” lub „przeciw” powstaniu nowego punktu. To będzie przedmiot obrad na posiedzeniu 

Zarządu Powiatu. Przewodniczący Komisji zaproponował sformułować wniosek do 

Przewodniczącego Zarządu Powiatu we Włocławku o treści, aby poinformował komisje o podjętej 

decyzji w sprawie wniosku Gminy Boniewo wtedy zależności od tego jaka odpowiedź uzyska 

komisja to wtedy będzie mogła się tym tematem zająć i swoje stanowisko wówczas w tej sprawie 

przedstawić. Byłoby niezręcznie pominąć adresata.  Przewodniczący Komisji zaproponował, by 

Komisja zwróciła się do Pana Przewodniczącego Zarządu Powiatu we Włocławku, aby po 

rozpatrzeniu przez zarząd wniosku poinformował komisje o zajętym przez zarząd powiatu 

stanowisku. Przewodniczący Komisji zapytał, kto jest za podjęciem wniosku i przeprowadził 

procedurę głosowania: 

Za-5 

Przeciw-0 

Wstrzymało się-0 

Na podstawie przeprowadzonego głosownia Przewodniczący Komisji stwierdził, że komisja 

podjęła wniosek, który stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu.  

Wniosek Wiceprzewodniczącej Komisji stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu.  

 

 

9. Zakończenie obrad. 

Po zrealizowaniu porządku obrad Przewodniczący Komisji Administracji, Bezpieczeństwa                          

i Porządku Publicznego w dniu 8 lutego 2018 roku o godzinie 12:40 dokonał zamknięcia obrad 

Komisji.                                                                                              

 
                                                                                  Przewodniczący Komisji  Administracji,       

   Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego 

                                                

                                                                                                     

                                 Piotr Stanny  
 

 
 

 

 
 

Ze Starostwa Powiatowego protokołowała: 

 
Marta Szarecka………………………….. 


